



**ILUSTRE COLEXIO OFICIAL
DE VETERINARIOS
LUGO**

✉ Ramón y Cajal, 2 – 3º 27001-LUGO
☎ (982)241193
e-mail: lugo@colvet.es
Rto. Salida nº 139/2021

Enviamos informes solicitados al Consejo General de Colegios Veterinarios de España (OCV), tanto desde el punto de vista jurídico como del de especialista en pequeños animales, sobre si se considera maltrato animal la marca o muesca quirúrgica en el pabellón auricular de los gatos esterilizados de las colonias felinas, para que tengamos la plena seguridad en los actos quirúrgicos profesionales sobre este tema.

Un saludo,

JUNTA DE GOBIERNO DEL ILUSTRE COLEGIO OFICIAL DE VETERINARIOS DE LUGO.



**INFORMES SOLICITADOS AL CONSEJO GENERAL DE COLEGIOS
VETERINARIOS DE ESPAÑA, TANTO DESDE EL PUNTO DE VISTA
JURÍDICO COMO DEL DE ESPECIALISTA EN PEQUEÑOS ANIMALES,
SOBRE EL MARCAJE DE OREJA EN GATOS.**

Juan José Jiménez Alonso (Responsable de los Servicios Jurídicos)

“En cuanto al aspecto legal, he revisado la vigencia del artículo 9.h) de la Ley 4/2017, de 3 de octubre, de protección y bienestar de los animales de compañía en Galicia y sigue en vigor, por lo que la interpretación dada por la Subdirección Xeral de Biodiversidade e de Recursos Cínexéticos e Piscícolas, adscrita a la Dirección Xeral de Patrimonio Natural de la Consellería de Medio Ambiente e Ordenación do Territorio es totalmente correcta. No me consta cambio normativo alguno desde la emisión del citado criterio, no obstante lo cual sería recomendable confirmar con la citada Subdirección Xeral que el mismo permanece invariable.”

María Luisa Fernández Miguel (Responsable del Área de Animales de Compañía)

“En cuanto al hecho de si el corte en la oreja de los animales ferales adscritos a programas CER es contrario o no a los criterios de protección y bienestar animal, entendemos que, siendo el marcaje en la oreja imprescindible para evitar la recaptura de los animales de carácter más esquivo y siempre que este corte se realice en las adecuadas condiciones de sedación, anestesia y asepsia por un profesional veterinario, es un método adecuado y sencillo de control visual que previene el sufrimiento del animal asociado a esta posible recaptura e impide probables reintervenciones quirúrgicas en el caso de que no se proceda a la identificación por microchip de los animales del programa de gestión ética.

Es una técnica que causa un malestar mínimo y está ampliamente aceptada tanto a nivel nacional como internacional por los organismos y las administraciones que realizan este tipo de campañas de control.”

Consejo General de Colegios Veterinarios de España
Villanueva, 11 – 5ª planta
28001-Madrid

Enviamos informes solicitados ao Consello Xeral de Colexios Veterinarios de España (OCV), tanto dende o punto de vista xurídico coma do do especialista en pequenos animais, sobre se se considera maltrato animal a marca ou muesca cirúrxica no pavillón auricular dos gatos esterilizados das colonias felinas, para que teñamos a plena seguridade nos actos cirúrxicos profesionais sobre este tema.

Un saúdo,

XUNTA DE GOBERNO DO ILUSTRE COLEXIO OFICIAL DE VETERINARIOS DE LUGO.



INFORMES SOLICITADOS AO CONSELLO XERAL DE COLEXIOS VETERINARIOS DE ESPAÑA, TANTO DENDE O PUNTO DE VISTA XURÍDICO COMA O DO ESPECIALISTA EN PEQUENOS ANIMAIS, SOBRE A MARCAXE DE ORELLA EN GATOS.

Juan José Jiménez Alonso (Responsable dos Servizos Xurídicos)

“En canto ao aspecto legal, revisei a vixencia do artigo 9.h) da Lei 4/2017, de 3 de outubro, de protección e benestar dos animais de compañía en Galicia e segue en vigor, polo que a interpretación dada pola Subdirección Xeral de Biodiversidade e de Recursos Cinexéticos e Piscícolas, adscrita á Dirección Xeral do Patrimonio Natural da Consellería de Medio Ambiente e Ordenación do Territorio é totalmente correcta. Non me consta cambio normativo algún dende a emisión do citado criterio, non obstante o cal sería recomendable confirmar coa citada Subdirección Xeral que o mesmo permanece invariable.”

María Luisa Fernández Miguel (Responsable da Área de animais de compañía)

“En canto ao feito de si o corte na orella dos animais ferais adscritos a programas CER é contrario ou non a os criterios de protección e benestar animal, entendemos que, sendo a marcaxe na orella imprescindible para evitar a recaptura dos animais de carácter máis esquivo e sempre que este corte se realice nas adecuadas condicións de sedación, anestesia e asepsia por un profesional veterinario, é un método adecuado e sinxelo de control visual que prevén o sufrimento do animal asociado a esta posible recaptura e impide probables reintervencións cirúrxicas no caso de que non se proceda á identificación por microchip dos animais do programa de xestión ética. É unha técnica que causa un malestar mínimo e está amplamente aceptada tanto a nivel nacional como internacional polos organismos e as administracións que realizan este tipo de campañas de control.”

Consello Xeral de Colexios Veterinarios de España
Villanueva, 11 – 5ª planta
28001-Madrid